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Abstract

Drawing on a large body of fi eld materials collected during 1979-2010, the authors
analyze the evolution of the traditional festival of Ysyakh in a broad historical
retrospective, with an emphasis on the situation of the turn of the 20th-21st centuries.
The phenomenon of the festival is viewed through the prism of the "remembering"
culture (culture as memory); and the celebratory narrative is revealed at the level of the
cultural practices of Homo Sovieticus, national revival projects, and modern resources
of the ethnic festival ideology (symbols, invented tradition, branding).
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Аннотация

Авторы статьи на основе разнообразного корпуса полевых материалов, собранных
в течение 1979-2010 гг., анализируют эволюцию традиционного праздника народа
саха "Ысыах" в широкой исторической ретроспекции с акцентом на рубежной
ситуации XX-XXI вв. Феномен праздника рассматривается через призму
"помнящей" культуры (культуры как памяти); праздничный нарратив раскрывается
на уровне культурных практик Homo soveticus, "возрожденческих" национальных
проектов и современных ресурсов праздничной этноидеологии (символы,
изобретенная традиция, брендирование).
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